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Abstract

The effects of partial of Eu, Sn, Zn in Sn, Ba and Cu metals respectively on the

B EETIEN
& (e se

Soumis le 08/05/1 999 — Accepte le 30/04/2000

uadla
e Cu sBa sSm_waliall Go IS 870 5Sr 5 Bu jalial 5 5a) (sl 5l 4l jo i

Allall sl yall il b A8 AL jeS) Adia il (53SMBaCusOrs oS yall (ol 53 e i sl
&5\“&__\5)43‘@4‘ Smeﬁjw\W@Eue}ﬁjjjgl\A@ﬂ\ﬂﬂ\u\@ﬁ\u@\
Ao laie 107 K ) 88 K (1 Ax all 3 ) jall da ja5al ) (A sl baiw a8 ieall o€ 54008 e
50 iy Bag s bl yeaic (St a s s il juaial el (gl Wl 0.2 (0 (e g sl dard
5AAN B 5 aaa w08 (8 aliad) 55 )l S ) a5l ekl 2805 5 0.4 50.3 50.2 50.1

?.ué d)i.ﬁ():; 4 Cu wM\W&ZnuﬂmJ&\)@d@)ﬂ\ uagja_d\ L 2;)&\3)\);.“2;)&

U (S eSl Jan il Apalad (o 5 (5 sl S A (B las S e 5 )

SBCO S pall ey il eda_yadl 5 )yl da o e &Ll Lils jg ST Luliacn 4ill 7 Lidal) SilalS

transition temperature, crystal structure and oxygen content of the high temperature
SmBa,Cu307.5 supraconductor have been investigated. These results showed that the
partial substitution of Sm with 0.1 and 0.2 of Eu metal raised the critical temperature from
88K to 107 K with no change in the crystal structure. On the other hand the partial
substitution of Ba with 0.1, 0.2, 0.3, 0.4 and 0.5 of Sn metal reduced the values of the
critical temperature and distorted the crystal structure. The substitution of Cu with 0.3 of
Zn caused both the loss of supraconductivity and the structural orthombicity.

Keywords: Superconductivity, critical temperature, substitution, SBCO compound.

Résumé

Les effets des substitutions partielles des atomes Sm, Ba et Cu par Eu, Sn et Zn
respectivement sur la température critique, la structure cristalline et la concentration
d'oxygéne du matériau supraconducteur a haute température critique SmBa,Cu3;07_; ont
été étudiés. Les résultats obtenus ont montré que la substitution partielle de Sm par 0.1
et 0.2 Eu éléve la température critique Tc de 88 a 107 K sans changement de structure
cristalline, alors que la substitution de Ba par 0.1, 0.2, 0.3, 0.4 et 0.5 Sn réduit la valeur
de Tc et entraine une déformation structurale. La substitution de Cu par 0.3Zn conduit a
la disparition de la supraconductivité et de la structure orthorhombique.

Mots clés: Supraconductivité, température critique, substitution, composé
SBCO.
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